
Från:                                  "Erik af Klint" <erik.afklint@gmail.com>
Skickat:                             Tue, 18 Jun 2024 13:36:22 +0100
Till:                                     "Länsstyrelsen i Stockholms län" <Stockholm@lansstyrelsen.se>
Ämne:                               signering av protokoll och protokollföring i Stiftelsen Hilma af Klints verk
Bilagor:                             Protokollfo¨ring i Stiftelsen.pdf, 2024.05.15 SM protokoll sign EK.pdf

Bästa Länsstyrelsen,
då det råder konflikt i styrelsen skickar jag här dels av mig signerat protokoll, dels en beskrivning 
av hur protkollföringen skett sedan en tid.

Min begäran och önskan är att Länsstyrelsen ger Stiftelsens styrelse riktlinjer för hur protokollen 
ska författas för att rätt efterleva både Stiftelselagen och Stiftelsens stadgar. Jag önskar därmed 
att mitt protokoll blir det offentliga protokollet då det tydligt framgår hur beslut fattas och 
bakgrunden till dessa. Jag vet att styrelsemajoriteten önskar  beslutsprotokoll, men där vill jag 
säga att med tanke på den konflikt som pågår i styrelsen är detta otillräckligt.

Vänligen

Erik af Klint
ordföranden
Stiftelsen Hilma af Klints verk
802425-1780
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Stiftelsen Hilma af Klints verk 2024.06.17

Ordförandens svar till 
Länsstyrelsen om signering av 
styrelseprotokoll 2024.05.15 
Bästa Länsstyrelsen,


Jag har 2024.06.14 mottagit brev från er där ni anmodar signering av styrelseprotokoll. 

Härmed insänds justerat protokoll för styrelsemöte 2024.05.15. Detta är den version som jag 
lämnat till protokollföraren efter justering inom laga tid. 


Nedan följer min beskrivning av situationen. 

Stiftelsen förvaltar enorma tillgångar i form av konst som nu är att betrakta som en nationalskatt 
och dessutom har mycket stort ekonomiskt värde. Ordföranden ska enligt stadgarna tillsättas från 
släkten af Klint, och har till uppgift att kontrollera och överse och tillsäkra att stadgarna efterlevs 
av Stiftelsen. Denna uppgift tar jag mycket allvarligt.


Övriga ledamöter har starka intressen utanför Stiftelsen och en allvarlig konflikt har därför 
uppstått. Ordföranden misstänker att styrelsemajoriteten har egna möten om Stiftelsen utanför 
styrelsemöten, där avtal och riktning för Stiftelsen beslutas utan ordförandens kännedom.


Bland annat för Stiftelsen ofördelaktiga avtal har lett till en pågående konflikt i styrelsen där 
styrelsemajoriteten försöker sopa ordförandens justeringar, reservationer och motiveringar 
till reservationer i styrelseprotokoll under mattan sedan en längre tid. Ett led i detta är att man 
påstår att ordföranden obstruerar protokollen, när det är majoriteten som vägrar ta med 
ordförandena kommentarer.


Det är ordföranden uppfattning att det är av synnerlig vikt i denna styrelse, som förvaltar mycket 
stora värden i form av konst, att avvikelser som kan tyda på illojalitet mot stiftelsen blir synliga för 
revisorer och andra granskare. Det är därför av stor vikt att protokollen motsvarar det som 
förevarit under styrelsemötena.


Protokollföraren har inte hörsammat mina ändringar vid min justering av protokollet 2024.05.15. 
Han har vidare utan att inlemma mina justeringar av protokollet insänt sin (styrelsemajortitetens) 
version till er och vill påstå att jag inte samarbetar om protokollet.


Jag har framfört mina ändringar till protokollföraren i tid, men denne har inte tagit med dessa 
varför jag inte signerat hans version. Jag har dock signerat den version som bifogas här.


Det finns hög risk att justeringar, reservationer och motivering till reservationer inte synliggörs, i 
strid med Stiftelselagen och Stiftelsens stadgar. Sättet som protokollen utfärdas gör att rätten till 
reservationer blir illusorisk, då en granskare lätt kan missa att det föreligger reservationer då 
dessa bilagiserats. 


Reservatlonsrätten blir därmed Illusorisk. Detta är oacceptabelt och i strid med Stiftelselagen. 
Detta kommer att kritiseras.


Det är ordförandens önskan att Länsstyrelsen ger styrelsen klara direktiv för hur protokoll 
ska författas framöver, och ger oss vägledning så att Stiftelselagen och Stiftelsens stadgar 
efterlevs. 
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Nedan följer en innehållsförteckning över en mer detaljerad sammanfattning av ordförandena 
uppfattning om 


- protokollföring i Stiftelsen

- en lista på styrelseprotokoll med ordförandens kommentar sedan 2022.11

- advokatfirmans Gernandt & Danielssons agerande

- mail-konversation mellan ordföranden och protokollföraren avseende det senaste protokollet 

(2024.05.15). 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Innehållsförteckning
Protokollföring i Stiftelsen	 
4
Adokatbyrån Gernandt & Danielsson	 
5
Styrelseprotokoll och kommentarer på dessa 2022.11.16-2024.05.15	 
6
Mail-korrespondens mellan ordföranden och protokollföraren angående 
Protokoll för styrelsemöte 2024.05.15	 
8
Ulf skickar protokollutkast till styrelsen 22 maj	 
8
Eriks svar med justeringar i bilaga 24 maj	 
8
Eriks svar igen 4 dagar senare, 28 maj	 
8
Ulf har lagt in protokollet för signering, dock utan ordförandens justeringar 28 
maj	 
9
Erik meddelar samma kväll att han inte kan signera detta protokoll då det 
inte innehåller hans justeringar, 28 maj	 
9
Erik ser att signeringstiden löpt ut 30 maj	 
9
Ulf meddelar att han inte behöver ändra på protokollet 30 maj	 
10
Erik meddelar Ulf att detta inte är ok 3/6	 
10
Erik påminner Ulf 4/6	 
10
Ulf Wagner svarar 4/6	 
11
Erik uppmanar Ulf igen 4/6	 
11
Erik går med på signering om vissa ändringar läggs i protokollet 4/6	 
11
5/6 fortfarande inget svar från Ulf, snart dags för nästa SM	 12
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Protokollföring i Stiftelsen  
Sedan år 2019 har styrelsen varit delad i två läger där ordföranden (som tillsätts enligt stadgarna 
av familjen av Klint) för att tillsäkra efterlevnad av stadgarna. Övriga ledamöter har haft starka 
intressen utanför Stiftelsen och en allvarlig konflikt har därför uppstått.


Ordförandens uppfattning var att protokollet inte speglade vad som beslutats på styrelsemötena. 
Detta ledde till att ordföranden började spela in styrelsemötena. Inspelning förbjöds sedan av 
övriga styrelsen. Ordförandens uppfattning är att syrelsemajoriteten har haft egna möten utan 
ordföranden och att avtal skrivits med tredje part utan att ordföranden informerades, vare sig vid 
styrelsemöten eller annars.


Undertecknad gick in i styrelsen som ordföranden 2023.02.22. Sedan den nu registrerade 
styrelsen varit i funktion har vi inte haft ett möte utan advokater närvarande. Vi spelar in varje 
möte. Trots detta motsvarar protokollen inte mötena. Av denna anledning har den tidsplan som 
överenskommits inte hållits. 


Protokollföraren hör till styrelsemajoriteten. Majoriteten önskar dölja att det finns avvikande 
meningar i styrelsen genom att dölja eller att förringa reservationer i bilagor. Protokollen är 
kortfattade och ordförandens justeringar, reservationer och motiveringar till reservationer hamnar i 
bilagor.


Den som läser Stiftelsens styrelseprotokoll kan därmed föras bakom ljuset när ordförandens 
justeringar inte tydligt framgår. Ordförandens justeringar, reservationer samt motiveringar till 
reservationer görs medvetet svåra att upptäcka i bilagor.


Jag tar upp detta idag eftersom det är fallet med vårt sistnämnda protokoll från 2024.05.15. Det är 
ännu inte signerat av alla eftersom protokollföraren inte har fört in mina justeringar så som jag 
önskar.


Enligt SL är det ordförande som leder arbetet i styrelsen. Det är därför viktigt att ordförandens 
justeringar, reservationer och motivering till reservationer framgår tydligt av protokollen.
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Adokatbyrån Gernandt & Danielsson  
Avokat Manfred Lövenhapt och advokat Andreas Ek vid Gernandt & Danielssons Advokatbyrå har 
varit närvarande vid alla styrelsemöten 2023.05.24-2024.02.14 för majoritetens räkning. Vid 
styrelsemöten 2024.04.10 och 2024.05.15 var advokat Andreas Ek ensam närvarande från 
Gernandt & Danielsson. Detta trots att Gernandt & Danielsson arbetat för Stiftelsen och sedan 
varit ombud mot Stiftelsen i Tingsrätten i en pågående rättsprocess (Stockholms Tingsrätt 
T6919-23). Advokatbyrån företräder Axel and Margret Ax:son Johnson Foundation for Public 
Benefit (AxJ) sedan länge. Sedan 2022.06.01 ingår Bokförlaget Stolpe i AxJ-sfären. Advokatbyrån 
har så vitt vi känner till tagit fram avtal mellan Stiftelsen och Bokförlaget Stolpe, vilka varit ytterst 
oförmånliga för Stiftelsen. Dessa har varit grunden till stora delar av de tvister som föreligger i 
Stiftelsens styrelse. Bokförlaget Stolpe är motpart till Stiftelsen genom tvistiga avtal, och AxJ har 
villkorade donationer avseende anställning av Stiftelsens verkställande direktör. 


Ordföranden anmälde att Gernandt & Danielsson företrädde enskilda styrelseledamöter mot 
Stiftelsen i Tingsrätten (Stockholms Tingsrätt T6919-23) till Advokatsamfundet 2023.06. Trots 
detta fortsatte Gernandt & Danielsson företräda styrelsemajoriteten i styrelsearbetet fram till 
2024.06, något som ordföranden påtalade. Adokatsamfundet gav de båda advokaterna en erinran 
2024.05 pga den jävsituation som förelåg. Styrelsemajoriteten och G&Ds agerande måste därför 
anses vara högst olämpligt, och påvisar en stark jävsproblematik 


Nedan följer en redogörelse hur man försökt gömma ordförandens justeringar, 
reservationer och motivering till reservationer i styrelseprotokoll sedan lång tid. 
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Styrelseprotokoll och kommentarer på dessa 
2022.11.16-2024.05.15 
• Styrelsemötesprotokoll (SP) 2022.11.16

• Styrelsemajorititeten ville signera protokollet i ett annat digitalt signeringsverktyg än det 

signeringsverktyg som fastställts genom styrelsebeslut. Det beslutade signeringsverktyget var 
“One Flow”.


• Ordföranden hade stora betänkligheter avseende säkerheten, möjligheten att ladda upp 
bilagor, samt granskning och revision i det av styrelsemajoriteten använda systemet, och ville 
att protokollet skulle signeras genom korrekt signeringsverktyg. Detta hörsammades inte av 
styrelsemajoriteten.


• Protokollet är fortfarande inte signerat.


• SP 2022.12.14

• Tidigare ordföranden kallade inte till detta möte, det gjorde VD. Mötet kom därför inte att 

betraktas som ett styrelsemöte av Länstyrelsen (Länsstyrelsen i Stockholm beslut av 
2023.02.13 67098-2022).


• SP 2023.02.01

• Tidigare ordföranden kallade inte till detta möte, det gjorde ledamot Ulf Wagner.

• Närvarande som ledamöter vid mötet var individer som inte var registrerade ledamöter. De 

blev av Länsstyrelsen registrerade ledamöter i styrelsen först i april 2023.

• Protokollförare var Magdalena Jerner från Gernandt & Danielsson.

• Ordföranden har inte signerat protokollet. Alla andra närvarande har signerat, inklusive 

Magdalena Jerner.

• Vid styrelsemöte 2023.05.24 har man likväl röstat igenom att mötet 2023.02.01 var ett 

styrelsemöte, emot ordförandens avvikande mening då det var både kallat av fel person 
och fel personer kallade, och lagt det till handlingarna.  

• SP 2023.05.24

• Här lades ordförandens kommentarer i en separat bilaga, dvs förvägrades rätten att stå med i 

huvudprotokollet förutom följande citat i början av varje punkt.

• “Noterades att EaK framlagt avvikande mening enligt detta dokument samt enligt bilaga ”

Synpunkter för justeringar i Protokoll vid styrelsemöte 24/5”” 

• SP 2023.06.22

• Ordföranden har inga synpunkter. Endast val av revisor.


• SP 2023.08.22

• Ordföranden har inga synpunkter. Endast val av bokföringsföretag. 


• SP 2023.10.04 

• Här lades ordförandens kommentarer i en separat bilaga, dvs förvägrades rätten att stå med i 

huvudprotokollet förutom följande citat i början: 

• “Antecknades att EaK framfört avvikande mening avseende protokollets utformning i de 

avseenden och på sådant sätt som framgår av Bilaga A, vilken bilaga således återspeglar EaK:s 
uppfattning om hur protokollet rätteligen borde ha utformats.” 

• SP 2023.12.15

• Inga större synpunkter på protokollet. Kommentarer och bilagor med enligt ordning.


• SP 2024.02.14

• Inga större syn punkter på protokollet då avvikande meningar framkommer tydligt.
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• “Antecknades att Erik af Klint har framfört avvikande mening om utformningen av protokollet i 
enlighet med vad som framgår av röd och fet text nedan.” 

• SP 2024.04.10

• Ordföranden har stor kritik av protokollet då två protokoll upprättades; ett av protokollföraren 

som styrelsemajoriteten godkänt men som saknar ordförandens reservationer men med nedan 
kommentar, och ett andra protokoll som innehåller ordförandens reservationer. Dessa båda 
protokoll lades in i en fil efter varandra med styrelsemajoritetens protokoll utan ordförandens 
kommentarer först. Därmed är det möjligt att läsa protokollet utan att få med ordförandens 
avvikande meningar. 


• “Antecknades att Erik af Klint har framfört avvikande mening om utformningen av protokollet i 
enlighet med vad som framgår av “EaK:s synpunkter på protokollet”. 

• I SP 2024.05.15 framkommer ordförandens begäran att protokollet 2024.04.10 alltid ska visas 
i sin helhet. Detta protokoll har ännu inte signerats fullt ut.


• SP 2024.05.15 

• Ännu ej fullt signerat eftersom protokollföraren inte vill föra in ordförandens justeringar, 

reservationer och motivering till reservationer i protokollet väl synligt.

• Styrelsemajoriteten har signerat sitt protokoll, där ordförandens reservationer kommer i 

bilagor. Detta protokoll har ordföranden inte signerat eftersom hans reservationer göms 
undan.


• Ordföranden har signerat sitt protokoll så som han vill ha det. Detta innehåller 
protokollförarens protokoll i sin helhet (godkänt av styrelsemajoriteten), och dessutom 
ordförandens egna justeringar, reservationer och motivering till reservationer. 


• Till exempel framgår det i ordförandens justerade protokoll att Styrelsemajoriteten tyckte att 
det inte fanns något hinder att Advokat från Gernandt & Danielsson var med vid mötet som 
deras biträde. Det är av särskilt intresse att de inte vill ta med denna kommentar väl synlig i 
sitt protokoll eftersom Advokatsamfundet gett byrån en erinran för oetiskt agerande och byrån 
därefter lämnat allt arbete som har med Stiftelsen att göra. Åtminstone officiellt.


Nedan följer mailväxling mellan protokollförraren (Ulf Wagner) och ordföranden (Erik af 
Klint) avseende protokoll från styrelsemöte 2024.05.15 där det framgår att ordföranden givit 
in sina justeringar och kommentarer till protokollet i tid, men att protokollföraren inte tagit 
med dessa. 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Mail-korrespondens mellan ordföranden och 
protokollföraren angående Protokoll för styrelsemöte 
2024.05.15 

Ulf skickar protokollutkast till styrelsen 22 maj 

Protokollutkast, 15 maj 20024

Ulf Wagner Wed, May 22, 8:31 PM (10 days ago)

to me, Katariina, Juhani, Anders



Hej, 

Sorry, skickade av misstag ut protokollet via OneFlow, men ni skall ju naturligtvis 
först ha möjlighet att ha synpunkter på det, 
Hör av er senast fredag 24 maj om ni har synpunkter eller upptäcker något sakfel. 

Hälsningar 
Ulf 

Eriks svar med justeringar i bilaga 24 maj 

Erik af Klint <erik.afklint@gmail.com> May 24, 2024, 5:27 PM (8 days ago)

to Ulf



Hej Ulf, 

här kommer mina kommentarer 

Erik 

ps trevlig helg 

Eriks svar igen 4 dagar senare, 28 maj 
Erik af Klint <erik.afklint@gmail.com> Tue, May 28, 9:10 PM (4 days ago)

to Anders, Juhani, Katariina, Ulf



Hej Ulf! 

Jag har väntat på protokollet från dig. Men du har skickat ett konstigt meddelande 
att du inte fått ändringar. Du vet att jag alltid lämnar in ändringar till dina protokoll. 
Tyvärr är dina protokoll undermåliga generellt och motsvarar inte det som sades. 
Alltså ändringar även denna gång också som du vet, den 24/5 enligt anvisning. Hur 
kommer det sig att du inte lägger in mina ändringar i protokollet? Här kommer 
tråden igen så ser du min bifogade fil en gång till. 
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Erik 

Ulf har lagt in protokollet för signering, dock utan ordförandens 
justeringar 28 maj 
From: Stiftelsen Hilma af Klints Verk via Oneflow <reply@oneflow.com>

Date: Tue, May 28, 2024 at 5:18 PM 
Subject: Nya uppdateringar - Stiftelsen Hilma af Klints Verk, Katarina Kaila de Voto, 
Juhani Selvani, Anders Kumlander 
To: <erik.afklint@gmail.com> 

Erik meddelar samma kväll att han inte kan signera detta protokoll 
då det inte innehåller hans justeringar, 28 maj 
Erik af Klint <erik.afklint@gmail.com> Tue, May 28, 9:41 PM

to Ulf, Anders, Juhani, Katariina



Hej Ulf, 
din uppdateringar innehåller inte mina ändringar. Jag kan inte signera detta. 
Trevlig kväll 
Erik 
 

Erik ser att signeringstiden löpt ut 30 maj 
Erik af Klint <erik.afklint@gmail.com> Thu, May 30, 4:10 PM

to Ulf



Bäste Ulf, 

jag ser nu att signeringsperioden löpt ut på den variant du skickat till mig. Jag blir 
förvånad över att du inte införde mina ändringar. Jag är som jag sagt beredd att 
signera protokollet som innehåller mina ändringar, inget annat. Vänligen utför 
adekvata ändringar och skicka för signering.  

Det är inte acceptabelt att du skickar protokoll för signering utan mina ändringar. 

Vänligen 
Erik 

Stiftelsen Hilma af Klints Verk
Ulf Wagner på Stiftelsen Hilma af Klints Verk gjorde en uppdatering. Klicka 
nedan för att granska.
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Ulf meddelar att han inte behöver ändra på protokollet 30 maj 
Ulf Wagner May 30, 2024, 7:18 PM 

to Katariina, Juhani, Anders, me



Hej Erik, 

Dina reservationer och avvikande meningar är redan tydligt formulerade av dig själv 
i bilagorna du lämnade till mig under mötet. Det finns en policy att reservationer 
som delas ut under sittande möte biläggs som just bilagor och självfallet blir del av 
protokollet. 
Som du också vet är det protokollförarens uppgift att utforma protokollet och du kan 
inte kräva att protokollet skall ändras efter ditt godtycke. Som vi samtalade om på 
det senaste mötet så är det inte protokollförarens uppgift att ordagrant återge vad 
som sagts vid styrelsesammanträdet utan det måste av nödvändighet bli kortfattade 
sammanfattningar. 
Är du inte nöjd med hur protokollet är utformat får du reservera dig på kommande 
möte på samma sätt som du gjorde under punkten "Föregående protokoll" på 
senaste styrelsemötet. 

Hälsningar 
Ulf 

Erik meddelar Ulf att detta inte är ok 3/6 
Erik af Klint June 3, 2024, 10:15 AM

to Ulf


Hej Ulf. Tack för ditt svar. Jag lämnade dem till dig för att de skulle komma med i 
själva protokollet och inte som bilagor. Du fick dem i text så att det skulle vara 
enkelt att föra in dem. Vänligen lägg in enligt mitt tidigare mail. Som ordförande 
leder jag arbetet inklusive utformningen av protokoll. Med tanke på att ni haft en 
advokatbyrå med trots mina protester visar på synnerligen dåligt omdöme, och 
medvetet jäv från er sida. Att du dessutom vill lägga mina kommentarer som bilagor 
visar ytterligare att du/ni vill dölja vad som händer i Stiftelsen. Därför är det din 
uppgift att göra som jag kräver i detta fall. Jag vill att mina kommentarer enkelt ska 
framgå av protkollet, och inte som bilagor. 

Vänligen 
Erik 

Erik påminner Ulf 4/6 
Erik af Klint <erik.afklint@gmail.com>  2:57 PM 

to Ulf



Hej Ulf, 
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När vi ändå mailar ville jag påminna om protokollet. Kan du skicka det för signering 
med mina ändringar såsom jag vill ha dem. Som ordförande leder jag arbetet och 
vill att mina kommentarer ska tydligt framkomma av protokollen. Tacksam om du 
gör detta under dagen så vi kan få det ur världen. 

Erik 

me




Ulf Wagner svarar 4/6 

Wagner 4:00 PM  
to me 

Hej Erik 

Se mitt tidigare mejl i frågan.  

//Ulf 

Erik uppmanar Ulf igen 4/6 
Erik af Klint  4:01 PM

to Ulf


Jag har läst. Jag får be dig att ändra enligt mitt önskemål. 
Erik 

Erik går med på signering om vissa ändringar läggs i protokollet 4/6 

Erik af Klint <erik.afklint@gmail.com>. 10:49 PM 

to Ulf



Hej Ulf! 
Jag kan gå med på att signera om du gör några saker; 
1) Lägg in följande text i rött med rätt bilaga nummer vid respektive punkt.  
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Antecknades att EaK framfört avvikande mening avseende protokollets utformning i 
de avseenden och på sådant sätt som framgår av Bilaga ..., vilken bilaga således 
återspeglar EaK:s uppfattning om hur protokollet rätteligen borde ha utformats.

2) Vid protokollets början, och precis vid signaturerna synligt ska följande text i rött 
stå:
Ordföranden protesterar emot att justeringen av protokollet inte tar hänsyn till hans 
kommentarer. Istället för att ha med dem i protokollet läggs de som bilagor. Därmed 
får protokollet inte särskiljas från bilagorna utan ska behandlas som ett dokument.

3) Glöm inte att föra in de kommentarer jag har i rött i början, dvs frågan om 
lämplighet om Andreas är med ställd till styrelsen, och att Andreas som adjungerad 
arbetar vid G&D. Du ser vad jag menar i min inlaga.

Tack
Erik 

5/6 fortfarande inget svar från Ulf, snart dags för nästa SM 

protokoll

Erik af Klint <erik.afklint@gmail.com> 8:52 PM 

to Ulf



Hej Ulf, 

hur går det med protokollet. Du har själv gått med på att hålla tidsplanen. Hur 
kommer det sig att du inte för in de ändringar jag begär?  Snart är det dags för 
nästa styrelsemöte. Det vore ju bra om vi kunde få detta signerat innan dess i alla 
fall. 

Erik

Org.nr 802425-1780 Sid  av 12 12
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 1 (2) 

Postadress: Box 22067 
104 22 Stockholm 

Telefon: 010-223 10 00 E-post: stockholm@lansstyrelsen.se Webb: lansstyrelsen.se/stockholm  

www.lansstyrelsen.se/stockholm/personuppgifter 

Sändlista 
  
  

Meddelande med anledning av ingiven skrivelse 
 
Erik af Klint, ordförande i Stiftelsen Hilma af Klints (stiftelsen) har 
den 18 juni 2024 gett in en skrivelse till Länsstyrelsen i Stockholms 
län med bl.a. följande. 

Erik af Klint har begärt att Länsstyrelsen ger stiftelsens styrelse 
riktlinjer för hur protokollen ska författas för att rätt efterleva både 
stiftelselagen och stiftelsens stadgar. Erik af Klint har även uppgett 
att han önskar att hans protokoll blir det offentliga protokollet då 
det tydligt framgår hur beslut fattas och bakgrunden till dessa.  

Till ingivna skrivelsen har bifogats bl.a. protokoll fört vid 
sammanträde med stiftelsens styrelse den 15 maj 2024. Protokollet 
har undertecknats av Erik af Klint i egenskap av ordförande vid 
mötet. Protokollet saknar underskrifter i övrigt.  

Av ingivna protokollets § 2 framgår att styrelsen enhälligt beslutat 
att välja Ulf Wagner att föra protokollet och samtliga övriga 
ledamöter att justera detsamma. Av protokollets § 14 framgår att 
styrelsen enhälligt beslutat att justering av protokollet ska ske 
senast inom tio arbetsdagar från styrelsesammanträdet (dvs. 29 maj 
2024). 

Erik af Klint har lämnat avvikande mening på delar av protokollets 
innehåll. Länsstyrelsen har tagit del av protokollet från stiftelsens 
övriga ledamöter (dnr. 27984–2024), i det protokoll anges att det 
antecknades att Erik af Klint framfört avvikande mening avseende 
protokollet i flera delar som framgår av bilagor 3, 5,7 och 10.   

Av 2 kap. 13 § stiftelselagen (1994:1220) framgår att över styrelsens 
beslut ska det föras protokoll. Protokollet ska undertecknas av den 
som varit protokollförare. Det ska justeras av ordförande, om denne 
inte har fört protokollet.  

Länsstyrelsen har inte lagstöd för att fastslå att ett protokoll fört vid 
ett styrelsemöte ska anses vara det offentliga protokollet.  

 

Meddelande 
 

Datum 
2024-06-25  
 
 

  
 

Diarienummer 
32103-2024  
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Länsstyrelsen Stockholm Meddelande 
 

2024-06-25  
 

2 (2) 
 

32103-2024  

Ni ska se till att protokollet fört vid styrelsesammanträdet den 15 
maj 2024 undertecknas och justeras snarast.  

 

  
Meddelandet i detta ärende har upprättats av Emma Kasiga 

Denna handling har godkänts digitalt och saknar därför 
namnunderskrift.  

 

Sändlista 

Erik af Klint 
Katarina de Voto 
Anders Kumlander 
Juhani Selvani 
Ulf Wagner 
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Från:                                  "Erik af Klint" <erik.afklint@gmail.com>
Skickat:                             Wed, 10 Jul 2024 10:33:07 +0100
Till:                                     "Länsstyrelsen i Stockholms län" <Stockholm@lansstyrelsen.se>
Ämne:                               Fwd: Protokoll 2024.05.15

Bästa Emma Kasiga!

Ni har framfört kritik mot styrelsens arbete.
Jag bilägger här min skrivelse till protokollföraren i styrelsen.

Jag är säker på att han kommer att åtgärda det som begärts snarast.

vänligen

Erik
ordförande
Stiftelsen Hilma af Klints verk
802425-1780

---------- Forwarded message ---------
From: Erik af Klint <erik.afklint@gmail.com>
Date: Wed, Jul 10, 2024 at 11:19 AM
Subject: Protokoll 2024.05.15
To: Ulf Wagner <ulfwag@gmail.com>

Hej Ulf!
Tack för att du skriver protokoll. Det är ett bra sätt att tjäna styrelsen. Det verkar dock som att du har förstått det här uppdraget lite fel.

Vi spelar in våra styrelsemöten för att det råder en konflikt i styrelsen och för att vi inte litar på varandra. Det är ett bra beslut. Dock är det 
det skrivna ordet som gäller och inte inspelningen.

Protokollet är en sammanfattning av mötet. Som sekreterare för mötet har du ansvar att skriva det. Justerarens ansvar är att hjälpa dig så 
att det slutgiltiga protokollet återspeglar mötet så att alla närvarande är nöjda. 

Ingen får ta bort saker som togs upp, om inte samtliga är överens. Härvid gäller konsensus. 
Ingen får lägga till saker som inte togs upp. 

Som ordförande har jag justerat det protokoll som jag skickade till dig. Du har all möjlighet att be mig ta bort olika saker, men om jag vill 
att det ska stå kvar och det avhandlades på mötet skall det stå kvar. Det är inte acceptabelt att du tar bort ändrar eller lägger till uppgifter 
som inte godkänts.

Är uppgiften för svår för dig? Det verkar vara ett återkommande problem under det här året, som du varit protokollförare, att 
ordförandens justeringar inte kommer in i protokollet. Därmed är det kanske bättre att låta nån annan sköta den uppgiften?

Länsstyrelsen har skrivit till mig att vi måste signera rätt protokoll som styrelse snarast, så jag föreslår att du gör som jag återigen ber dig 
här. Det var olämpligt att skicka in ett ofullständigt protokoll till Länsstyrelsen eftersom det kan framstå som provocerande eftersom jag i 
laga tid justerat och sänt protokollet till dig.

Jag vill än en gång be dig utgå från min version och mina justeringar i slutprotokollet för SM 2024.05.15. Därmed blir protokollet 
komplett och kan läggas in  för digital signering enligt vår policy. Jag vill ha en bekräftelse på när du skickar in rätt protokoll till 
Länsstyrelsen för att visa att arbetet fortgår enligt deras krav.

För ordningens skull vill jag alltså ha mina kommentarer och avvikande meningar där jag har lagt dem. Det kan annars verka förvirrande 
för kommande läsare.

Vänligen
Erik 
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